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Distelmans wil palliatieve sedaties registreren

Deel Deel

Professor-oncoloog Wim Distelmans wil in het UZ Brussel binnenkort alle
palliatieve sedaties registreren. Andere specialisten zien het nut daar niet van in. 'Een
extra papier naar Brussel sturen, daar is niemand bij gebaat.'

0 shares

Professor en LEIFarts Wim Distelmans
heeft een registratie uitgewerkt voor
palliatieve sedatie. Bij palliatieve sedatie
worden terminale patiënten in slaap
gebracht om de pijn te verlichten. "De
bedoeling is om, net zoals bij euthanasie,
na het overlijden van de patiënt de
omstandigheden te beschrijven waarin het
is uitgevoerd", zegt Distelmans. Is er
overleg geweest met familie? Is er indien
mogelijk hierover gesproken met de
patiënt? "Dat zijn allemaal zaken die in
zo'n document aan bod zullen komen",
zegt Distelmans.
Niet iedereen enthousiast

"Het grote verschil met euthanasie is dat
palliatieve sedatie kan zonder overleg met
de patiënt. Gewoon omdat het niet meer
mogelijk is. Anderzijds gebeurt het ook
dat er geen gesprek was, terwijl de patiënt
nog helder was. Zoiets moeten we
proberen te vermijden." Distelmans wil op
die manier de maatschappelijke controle
vergroten. "Bovendien kan zo'n
registratiedocument een extra houvast
zijn voor de arts." Toch staan de
specialisten van UZ Gent, UZ Leuven en
UZ Antwerpen niet te springen voor dit
voorstel. "Een registratie achteraf geeft
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geen enkel bewijs dat de besluitvorming
juist is gelopen", zegt professor Johan
Menten, coördinator palliatieve zorg van
het UZ Leuven. "Wij gebruiken al jaren
een gedetailleerd stappenplan, zowel voor
euthanasie als voor palliatieve sedatie. En
wij houden alles nauwkeurig bij. Achteraf
een extra papier naar Brussel sturen, daar
is niemand bij gebaat. Niet de arts, niet de
samenleving en al helemaal niet de
patiënt. Zeker als we zien hoe slecht de
wettelijke registratie van euthanasie is
geregeld. Een correcte opleiding
palliatieve zorg in het basiscurriculum van
hulpverleners: dát is wat we nodig
hebben." Ook arts Martine De Laat (UZ
Gent) ziet er het nut niet van in. "Dat er
een inhoudelijk debat moet komen over
palliatieve sedatie, daar ben ik het mee
eens. Soms wordt de medicatie niet goed
toegediend, met alle gevolgen van dien.
Dat soort mensonwaardige situaties
moeten we zeker vermijden. Maar door
een registratiedocument in te vullen, los je
die problemen niet op." Professor Patrick
Cras, voorzitter van de ethische
commissie van het UZA vindt het jammer
dat sedatie gebruikt wordt in een
ideologische discussie over euthanasie.
"Palliatieve sedatie is geen alternatief voor
euthanasie, zoals Distelmans voorstelt",
zegt hij. "Wij gebruiken het als
symptoomcontrole, niet als actieve
levensbeëindiging. Als we alle
symptoomcontrole moeten registreren,
dan moeten we dat ook doen voor pakweg
het opdrijven van pijnmedicatie."


